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§ 1
Val av justerare och godkännande av dagordning 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) förklarar mötet för öppnat.

Benjamin Dousa (M) och Elvir Kazinic (S) utses att justera dagens 
protokoll. Justeringen äger rum den 20 december 2019 klockan 
09.00.

Dagordningen godkänns med ändringen att § 3 utgår samt att § 32 
behandlas efter § 10.

Nämnden ajournerades mellan klockan 17:45-19:40 för 
informationsnämnd samt allmänhetens frågestund. Sammanträdet 
återupptogs klockan 19.40.   
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§ 2
Anmälan av föregående protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 
19 november 2019 justerades den 19 november 2019 avseende § 14 
samt den 26 november 2019 avseende §§ 1-13 och §§ 15-28.
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/598
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/538
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§ 5
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/539
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§ 6
Borttagen på grund av sekretess 
Svar på begäran om uppgifter från Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) gällande kontroll av tillstånd för 
konsulentverksamhet och stödboende för barn och unga 16-
20 år.
RK 2019/574

Handlingar i ärendet
 RK 2019/574-2 Yttrande till Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO)
 RK 2019/574-1 Begäran av yttrande från Inspektionen för 

vård och omsorg (IVO)
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§ 7
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/417

Handlingar i ärendet
 RK 2019/417-2 Anmälan av lex Sarah enligt 14 kap. 7 § 

socialtjänstlagen (SoL)
 RK 2019/417-1 Bilaga 1: Lex Sarah-rapport
 RK 2019/417-3 Bilaga 3: Anmälan enligt lex Sarah till IVO
 RK 2019/417-4 Bilaga 2: Lex Sarah-utredning

Sida 9 (49)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 11/2019

2019-12-19

§ 8
Borttagen på grund av sekretess 
2018/000566

Handlingar i ärendet
 RK 2018/566-5 Anmälan av beslut från inspektionen för 

vård och omsorg (IVO)
 RK 2018/566-4 Beslut från Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO)
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§ 9
Borttagen på grund av sekretess 
Anmälan om lex Sarah enligt 24 f § LSS i en gruppbostad 
som drivs på entreprenad av Olivia Omsorg AB.
RK 2019/599

Handlingar i ärendet
 RK 2019/599-4 Lex Sarah-anmälan enligt 24 f § LSS
 RK 2019/599-5 utredning enligt lex Sarah

Sida 11 (49)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 11/2019

2019-12-19

§ 10
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 27 november 
och den 11 december 2019.
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§ 11
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
Stadsdelsdirektören lämnade följande information till 
stadsdelsnämnden:

 Under jul- och nyårshelgerna kommer varje enhet 
inom förskolan att ha en förskola öppen utifrån antal barn.

 Jullovsprogrammet har delats ut i stadsdelen samt till 
nämnden. 

 Alla ungdomsgårdar och träffpunkter kommer ha öppet 
under jul- och nyårshelgerna.

 Det är ungefär 55 ungdomar som har jullovsjobb inom eller 
via förvaltningen.

 Medborgarkontoret i Rinkeby är öppet alla vardagar under 
julhelgen men stängt i Husby vecka 52 och vecka 1.

 Jul- och nyårsplaneringen på dygnet runt-verksamheterna 
och förvaltningen är väl förberedda med eventuella vikarier 
om behov uppstår. 

 Förvaltningen har påbörjart uppstarten av Rinkeby vård- och 
omsorgsboende i november/december.

Frågor från nämnden:
Kerstin Aggefors (S) frågade när det nya vård- och omsorgsboendet 
ska öppnas?
Förvaltningens svar: Boendet planeras öppna under år 2022.
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§ 12
Inkomna medborgarförslag 
Förvaltningen rapporterade att inga medborgarförslag hade 
inkommit inför dagens sammanträde.
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§ 13
Månadsrapport - november 2019 
RK 2019/615

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för november 2019.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter planerade 
åtgärder och resultatdispositioner. De åtgärder som beslutas i 
verksamhetsplanen följs. Djupare analyser och mer utförliga 
kommentarer återfinns i tertialrapporter och verksamhetsberättelse.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/615-1 Månadsrapport - november 2019
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§ 14
Verksamhetsplan 2020 för Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd 
RK 2019/608

Beslut 
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till 

verksamhetsplan och överlämnar denna till 
kommunstyrelsen.

2. Nämnden begär budgetjustering om 1,8 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder.

3.  Nämnden begär budgetjustering om 3,4 mnkr för 
introduktionsförskola.

4. Nämnden begär budgetjustering om 1,0 mnkr för giftfri 
förskola.

5. Nämnden begär budgetjustering om 4,3 mnkr för 
aktivitetscenter.

6. Nämnden begär budgetjustering om 1,5 mnkr för tryggt 
mottagande i hemmet.

7. Nämnden begär budgetjustering om 2,3 mnkr för 
klimatinvesteringar.

8. Nämnden begär budgetjustering om 0,6 mnkr för 
naturreservat.

9. Nämnden godkänner att ansvaret för idrottshallen i 
Ungdomens hus i Rinkeby överlämnas till idrottsnämnden 
från och med den 1 april 2020.

10. Nämnden begär budgetjustering för minskade kostnader om 
1,5 mnkr för idrottshallen i Ungdomens hus i Rinkeby.

11. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om medel för 
kompetensutveckling om 1 326 tkr.

12. Nämnden fastställer internpriser enligt bilaga 23.
13. Nämnden anmäler omslutningsförändringar om 121,8 mnkr 

enligt bilaga 24.
14. Nämnden fastställer resultatenheter och ersättningar till 

dessa enligt bilaga 25.
15. Nämnden beslutar om verksamhetsbidrag med 100 tkr till 

RSMH, 140 tkr till norra Järva Öppna mötesplats, dvs. 
Husby och Akalla öppna mötesplatser samt 70 tkr till 
Mötesplats Gemenskap och Glädje och Kapi i Rinkeby.

Sammanfattning av ärendet 
Verksamhetsplanen för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd anger 
inriktningen för förvaltningens verksamhet under 2020. 
Verksamhetsplanen knyter an till kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål:

• En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla
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• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt
• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden

Inom varje inriktningsmål har fullmäktige formulerat mål för 
verksamhetsområden. Stadsdelsnämnden har i sin planering 
konkretiserat kommunfullmäktiges mål genom att ta fram 
nämndmål som är specifika och mätbara genom indikatorer som 
kopplas till måluppfyllelse.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) lämnade ett eget förslag 
till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget.

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Särskilt uttalande
Ordföranden Benjamin Dousa (M), Cecilia Ekman (L) och Martin 
Michel (MP) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Vi bygger en stad där alla invånares frihet och möjligheter ska 
värnas oberoende av deras bakgrund. Rasism eller hat har inget 
utrymme i vår öppna stad. Stockholm ska vara en stad för alla där 
tillgängligheten och delaktigheten ständigt utvecklas och där vi tar 
hand om dem som behöver det offentligas hjälp. I Stockholm ska 
alla känna sig trygga.

Vår målsättning är att Stockholm ska vara en stad som det är enkelt 
att leva i. Vare sig det handlar om att hämta på förskolan, att ta sig 
till och från arbetet, att leva klimatsmart, att hinna till barnens 
fritidsaktiviteter, handla eller träffa vänner, så har stockholmarna 
rätt att förvänta sig att allt fungerar så att vardagen går ihop.

Att människor känner delaktighet i samhället är en grund för att 
skapa sig ett gott liv och utveckla sin fulla potential. Vi vill bryta 
segregationen och bygga en stad där människor med olika bakgrund 
och livssituation möts i gemenskap. Tillit skapar trygghet, vilket ska 
vara vägledande för det växande Stockholm. Stockholms 
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stadsmiljöer ska vara trygga, säkra och välskötta – i hela staden.

Vi accepterar inte att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av otrygghet. Vi kommer därför målmedvetet 
att arbeta för ökad trygghet genom kraftfulla trygghets- och 
brottsförebyggande insatser. Arbetet med att nå målet att inte ha 
något särskilt utsatt eller utsatt område inom Stockholms stad är 
högt prioriterat.

Stockholm stads budget finns i sin helhet, på Stockholm stads 
hemsida www.stockholm.se

Det är viktigt att barnen känner lust till- och trygghet i förskolan. 
Det ska finnas mycket tid för fri lek både ute och inne, sång, dans 
och liknande. Trygga barn är lätta att lära.

Förskolan är inte bara viktig för barnens lärande. Vi vill därför att 
förskolan tillförsäkras en bra fysisk och psykosocial arbetsmiljö 
både för personal och för barn.

Vi vill att man i förskolan förstärker goda värderingar och normer 
hos barn och vuxna. Till exempel om hur man är en bra kamrat, 
inkluderande lek, att känna empati och omtanke om varandra.

Tveksamt om barnen i förskolan förstår begreppet ’hållbar 
utveckling’. Vi tror att det är bättre om barnen i förskolan får lära 
sig att inte skräpa ner, att man ska källsortera, att man inte ska 
skada insekter och djur och att man ska vara rädd om naturen.

Söndagsteatern (barnteater) fortsätter sin uppskattade verksamhet 
för barn och unga i Rinkeby-Kista stadsdelsområde under 2020.

Reservation 1
Elvir Kazinic m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut
2. Att därutöver anföra

Den föreslagna verksamhetsplanen är ett resultat av den budget som 
kommunfullmäktige antagit. Det är en budget som är ett resultat av 
att den borgerliga majoriteten under denna mandatperiod prioriterat 
skattesänkningar framför en väl fungerande välfärd. Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet, Miljöpartiet och Kristdemokraterna har 
drivit igenom en budget som har låga ambitioner för både förskola 
och äldreomsorg. Det återspeglas nu i nämndens förslag till 
verksamhetsplan.
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När bara lönekostnaderna inom stadens pedagogiska verksamheter 
de senaste åren ökat med 3-5 % och det varit en uttalad ambition att 
höja attraktiviteten före exempelvis förskollärar- och 
barnskötaryrkena väljer nu kommunfullmäktiges högermajoritet att 
lägga en budget för förskolan som i princip inte innebär någon 
uppräkning av schablonen. Denna höjs förvisso med 0,9 % men 
samtidigt höjs personalkostnaderna i form av det så kallade 
personalförsäkringstillägget med 1 %. Resultatet blir en förskola 
som ska klara pris- och löneökningar utan något som helst utrymme 
för det. Förskolechefer tvingas nu administrera besparingar istället 
för kunskap och pedagogisk verksamhet.
Denna historiskt låga satsning på förskolan kommer att leda till 
lägre personaltäthet och större barngrupper. Det blir en verksamhet 
som i grunden mindre tar hänsyn till barns behov och gör 
verksamheten mindre attraktiv för de som vi vill ska jobba i 
verksamheten.
Vi socialdemokrater föreslog en budget som skulle ha anslagit 205 
miljoner kronor mer till förskolan i Stockholm stad.

Även äldreomsorgens verksamhet präglas av vägvalet att behålla 
skattesänkningen från 2019 framför att höja kvaliteten i 
äldreomsorgen. Ett effektiviseringskrav på 87 miljoner kronor 
kommer resultera i att stadsdelsnämnderna kommer tvingas till en 
alltmer restriktiv biståndsbedömning. Tvärtemot vad som utlovats 
från den styrande majoriteten kommer det nu alltså att bli svårare att 
få en biståndsbedömd insats. I det socialdemokratiska 
budgetalternativet var anslagstilldelningen till SDN äldreomsorg 
130 miljoner kronor högre än det som beslutades av den borgerliga 
fullmäktigemajoriteten.

I en stad där allt fler känner sig otrygga borde staden prioritera det 
förebyggande arbetet. Polisens uppmaning till staden är tydlig – ge 
skolan bra förutsättningar att jobba förebyggande. Det möts i årets 
budget med en historiskt låg uppräkning av skolpengen med 0,9 % - 
det vill säga även där en nollbudget när det höjda PF-tillägget 
betalts. Det är inte svårt att se att skolorna kommer välja bort det 
som inte är lagreglerat och att mycket av förebyggande insatser 
kommer att komma an på vilka prioriteringar som 
stadsdelsnämnderna gör. I detta ligger mycket av det förebyggande 
arbetet. Det är i det sammanhanget värt att notera att förra årets 
neddragning på barn, kultur och fritid om 66 miljoner kronor nu 
förstärks med ytterligare 11 miljoner i sparkrav.

I det socialdemokratiska budgetalternativet investerades 50 miljoner 
kronor mer på barn, kultur och fritid samt individ- och 
familjeomsorgen. Det ger förutsättningar att jobba förebyggande. 
Samtidigt är det angeläget att skolan ges bra förutsättningar och 
därför reserverades drygt 320 miljoner kronor utöver majoritetens 
förslag till skol- och fritidsverksamheter under utbildningsnämnden.
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En av de största enskilda satsningar som kommunfullmäktige har 
gjort på stadsdelsnämnderna är att öka anslagen till ekonomiskt 
bistånd. Samtidigt begränsas ambitionerna för stadens 
arbetsmarknadspolitiska åtgärder. Att föra stockholmare från arbete 
och utbildning till passivt bidragsbehov är i sig fel men det innebär 
också en ökad belastning på stadsdelarnas verksamheter. När 
jobbtorgen har otillräckliga förutsättningar drabbar det individ- och 
familjeomsorgen och handläggare inom ekonomiskt bistånd.

Det är med andra ord med otillräckliga förutsättningar som 
stadsdelsnämnderna går in i 2020. Vi Socialdemokrater har högre 
ambitioner. Vi socialdemokrater vill fortsätta arbetet för att 
Stockholm ska vara en stad för alla. En stad som håller samman 
med höga ambitioner för ekologisk, ekonomisk och demokratisk 
hållbarhet. Det är möjligt – men inte om man väljer 
skattesänkningen före välfärden.  

Vi beklagar detta vägval och noterar att om Socialdemokraternas 
budgetförslag vunnit kommunfullmäktiges gehör hade Rinkeby-
Kista SDN fått 23,2 miljoner kronor mer för välfärden i vår 
stadsdel. Det hade inneburit fler anställda i omsorgen, förskolan och 
för att arbeta förebyggande.

Utöver dessa begränsningar och felaktiga prioriteringar har vi 
följande synpunkter rörande verksamhetsplanen för Rinkeby-Kista.

Jämfört med justerad budget år 2019 ökas budgeten med 16,9 mnkr 
eller 1,06 procent vilket ska täcka pris- och löneökningar, något 
som man inte kan vänta sig bli möjligt. Förvaltningen skriver i 
förslaget till verksamhetsplan att förutsättningarna för att hålla en 
budget i balans är

 Att kärnverksamheter prioriteras
 Att effektiviseringar implementeras över hela förvaltningen
 Att processer ses över och flera genomlysningar av 

verksamheter genomförs.
Överenskommelser med föreningslivet utifrån IOP kommer att 
utvärderas innan nya eller fler överenskommelser tecknas.

Vad gäller kompetensförsörjning anges att i första hand ska 
kompetensbehovet tillgodoses av redan anställd personal. Man ska 
utgå från naturlig avgång och vara restriktiv med tillsättning av 
vakanser. Resultatet av en sådan politik kan man bara befara 
kommer att leda till en utarbetad personal och högre sjuktal eller att 
fler söker sig från stadsdelen.

Rinkeby-Kista är en stadsdel där mycket behöver förbättras. Många 
invånare känner sig otrygga. Enligt den senaste 
trygghetsundersökningen har andelen som känner sig trygga sjunkit 
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från 47 till 41 procent. För att kunna nå det uppsatta målet på 77 
procent krävs alltså mycket stora insatser.

Det förebyggande arbetet måste förstärkas för att våra barn och 
ungdomar ska få en framtidstro och anse det värt att göra allt för att 
få en framgångsrik skolutbildning som leder till arbete. För detta 
krävs samverkan mellan förvaltningen och det civila samhället. 
Därför behöver vi ett starkt föreningsliv och ungdomarna tillgång 
till en meningsfull fritid.

Att i detta läge sänka föreningsbidragen från 1,6 till 0,6 miljoner 
kronor och ifrågasätta meningen med IOP går på tvärs mot vad som 
behövs. Det innebär i stället att man slår mot det civila samhället.

Att överväga minskningar i öppettider på träffplatser för ungdomar 
och minska möjligheterna till sommarjobb för ungdomar är en 
direkt minskning av satsningen på ungdomarna. Feriejobben 
föreslås minskas från drygt 1 300 till 1 110, vilket är en fortsatt 
minskning sedan 2018. Det riskerar att fler unga dras till torg, 
tunnelbana och bibliotek – i den mån de har öppet – och på så sätt 
störa och oroa äldre.

Om vi ska öka tryggheten i stadsdelen är det särskilt viktigt att 
arbeta förebyggande mot att ungdomar dras till kriminella gäng. De 
effektiviseringsåtgärder som verksamhetsplanen är full av kan starkt 
befaras ha motsatt verkan. Det gäller även de föreslagna åtgärderna 
vad gäller personalen. Det vi behöver är många erfarna personer 
som utför och utvecklar arbetet för de boende i Rinkeby-Kista.

Reservation 2
Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande:

Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
- att avslå förvaltningens förslag till budget och verksamhetsplan 
2020
- att återkomma med ett förslag till verksamhetsplan och budget 
utifrån Vänsterpartiets reservation i kommunfullmäktige

Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:

Majoritetens budgetförslag:
De blågröna har i sin budget för Stockholms stad valt att fortsätta 
med den skattesänkningen de genomförde 2019. Detta trots att man 
har sett förödande konsekvenser, framförallt för barn och unga och 
framförallt i ytterstaden. De blågröna tycker om att peka på ”dystra 
tider” som råder nu med ändrade demografiska förutsättningar etc. 
Trots dessa ”dystra tider” väljer alltså de blågröna att inte göra 
någonting åt det. De väljer istället att fortsätta med den oansvariga 
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skattesänkningen de genomförde förra året.  Resultatet är generella 
besparingskrav, pengar till verksamhetsområdena som inte ens 
täcker pris- och lönekompensation, kraftiga besparingar på 
förvaltningens administration etc.

Vänsterpartiets budgetförslag:
Vänsterpartiet föreslår i sin budget en skattesats om 18:04 kr, det 
vill säga en höjning om 14 öre jämfört med skattesatsen förra året. 
Med Vänsterpartiets budget skulle Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning ha 48,4 mnkr mer, jämfört med de blågrönas 
budget. Det skulle alltså inte vara lika ”dystra tider” som de 
blågröna vill få oss att tro är oundvikligt.

Arbete
Att ha ett jobb är viktigt för att kunna känna sig trygg. Dock råder 
det idag stora skillnader i arbetslöshet, utbildning och inkomster 
mellan stockholmare i olika stadsdelar. Detta är något staden 
behöver motverka och förebygga. Mellan 2014 och 2018 när de 
rödgrönrosa styrde i Stockholm minskade arbetslösheten bland alla 
grupper i Stockholm och allra mest bland ungdomar. De blågröna 
minskar sin budget för Arbetsmarknadsåtgärder för år 2020. Det är 
oroväckande eftersom vi vet hur viktigt det är att bekämpa 
arbetslösheten, framförallt i vårt område.

Stockholms stad ska ha bättre arbetsvillkor för sina anställda. Det är 
viktigt att som arbetsgivare värna om sina anställda och se till att 
lyssna på fackens krav. De kraftiga besparingskrav som de blågröna 
sätter på verksamheten är ett stressmoment i sig för de anställda.

Vänsterpartiet prioriterar i sin budget att stadsdelens ungdomar ska 
garanteras någon form av feriejobb. Det skedde 2018 och var 
mycket viktigt och uppskattat. Feriejobb är ett bra första steg in i 
arbetslivet. Det ger erfarenhet, kunskap och kontakter i framtiden. 
Rätten till egen inkomst och inte vara beroende av ens föräldrar är 
även en viktig trygghetsskapande åtgärd. Sommarjobben är inte 
bara till för de ungdomar som får dessa jobb utan det skapar även 
ett mervärde för stadsdelen i stort.

Trivsel och trygghet
Trivsel och trygghet är ett prioriterat område. I vårt område kan vi 
se att invånarna känner sig mindre trygga än man gör i andra 
områden i Stockholm. Detta är något som nämnden måste ta tag i.

När det gäller trygghet så är det förebyggande arbetet viktigt. Här 
har socialtjänsten en viktig roll. Vi vill se fler fältassistenter som rör 
sig i området och som har en god lokal kännedom. Detta är viktigt 
för det uppsökande arbetet. Att man valde att avsluta 
ungdomsvärdarnas tjänster tycker vi var olyckligt. 
Ungdomsvärdarna hade bra lokal kännedom, var en viktig aktör för 
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tryggheten i området och var mycket uppskattat bland de boende. 
Därför vill Vänsterpartiet att man ska ta tillbaka ungdomsvärdarna i 
stadsdelen.

Vi ser idag att kvinnor i högre utsträckning än män känner sig 
otrygga i vår stadsdel. Därför är det viktigt att förvaltningens 
anställda som arbetar utåtriktat, såsom fältassistenter, till stor del är 
kvinnor. Vi vill att man strävar efter att minst 50 % av de anställda 
inom dessa områden är kvinnor. Vi vill också att man strävar efter 
att de anställda inom dessa områden också har en god lokal 
kännedom.

2019 bestämde högern och miljöpartiet att stadsdelen skulle 
installera ljudlarm, även kallat knarkskrämmor, på en förskola i 
stadsdelen. Detta gjorde man eftersom barn har vistats på förskolan 
efter stängning och man ville motverka skadegörelse på skolgården. 
Ljudlarmen hörs på en frekvens så endast barn och ungdomar 
uppfattar ljudet. Ljudlarmen är annars bl.a. ett verktyg för att 
motverka skadedjur. Det är mycket kontroversiellt eftersom det ger 
mycket obehagliga symptom för barnen som utsätts för det, såsom 
yrsel, huvudvärk, kräkningar etc. Vi vill att man genast tar ner de 
ljudlarm som förvaltningen och SISAB har installerat på berörd 
förskola och att man stoppar alla planer på ytterligare ljudlarm i 
stadsdelen.

2019 fick stadsdelen också sina kommunala ordningsvakter. Vi ser 
det som felprioriterat att satsa på ordningsvakter till våra områden 
eftersom vi tror att det inte har någon positiv inverkan på tryggheten 
i vårt område. Vi har sett flera grova övertramp från ordningsvakter 
i våra områden och vi tror att fler ordningsvakter snarare skulle öka 
spänningarna i stadsdelen. Därför vill vi att man snarast skickar 
ordningsvakterna till ett annat område, där de eventuellt gör nytta. 
Vi vill också att man stoppar planerna på en LOV 3-ansökan i 
Akalla.

Vi vill ge mer stöd till tjej- och kvinnojourer, öppna fler träfflokaler 
för kvinnor och öka stödet till föreningslivet med fokus på tjejers 
organisering. Stadsdelen ska kunna erbjuda fortsatt stöd via sociala 
insatsgruppen. Det ska inte finnas någon kö till 
avhopparverksamheten och hinder, såsom ålder, bör tas bort i så 
stor utsträckning som möjligt.

I Majoritetens förslag till verksamhetsplan kan vi se planer på att 
byta ut eller rusta upp meddelandetavlorna i stadsdelsområdet. 
Detta ser vi som positivt. Med tanke på den nya trygghetsstrategin 
som bl.a. säger att förvaltningen ska ta bort klotter och olovlig 
affischering skyndsamt, så önskar Vänsterpartiet att man sätter upp 
betydligt fler meddelanderutor i vårt stadsdelsområde. Det är ett 
billigt, men viktigt, verktyg att låta föreningar etc. kommunicera ut 
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sitt budskap.

Bostäder
Bostadsfrågan är central i vår stadsdel. Trångboddheten är stor och 
många, framförallt unga, har svårt att få ett första hands kontrakt. 
Mellan 2014-2018 hade vi byggstartat 7 500 lägenheter i 
Stockholms stad. 60 % av dessa var hyresrätter. Vi vill att man 
fortsätter bygga ännu fler hyresrätter som vanliga stockholmare har 
råd att bo i. Vi säger nej till utförsäljning av hyresrätter, stora 
hyreshöjningar efter lyxrenoveringar och slumvärdar som låter sina 
fastigheter stå och förfalla. Bostadsbolag som missköter sitt ansvar 
gentemot sina hyresgäster ska inte premieras är det kommer till nya 
tomträtter. Här är den lokala kännedomen ytterst viktig och bör 
därför ha en ökad betydelse i den här typen av frågor.

Utbildning
Den skattesänkningen som de blågröna har genomfört gör att den 
offentliga ekonomin tar stryk. Många verksamheter får av 
majoriteten som sagt inte ens en höjning som motsvarar förväntade 
löne- och kostnadsökningar. Hit hör bland annat förskola och skola. 
Istället väntar höga effektiviseringar på verksamheter som redan går 
på knäna. Vi i Vänsterpartiet vill snarare ge ökat stöd till fler 
pedagoger och resurspersoner inom våra pedagogiska verksamheter, 
och inga besparingar. Skolor som varit drabbade av nedskärningar i 
våra områden bör få öronmärkta pengar för ökade 
personalsatsningar.

Barn, Kultur och Fritid
Vi i Vänsterpartiet är stolta över det rika kulturliv som finns i 
stadsdelen. I Järva spelas det in olika podcasts med över 10 000 
lyssnare i veckan, och det är det område i hela Sverige som har flest 
hip hop artister tilldelat sin geografiska yta. Vi har även haft 
Sveriges största poesifestivaler arrangerat av ideella krafter. Allt 
detta är något som vi ska vara stolta över och värna om.

De blågrönas budget innebär fortsatta och ytterligare besparingar på 
detta område. Bl.a. föreslår man en översyn av öppettider på 
träffpunkterna. Vi vill istället att man satsar på de olika 
träffpunkterna i stadsdelen, såsom Folkets Husby, Rinkeby folkets 
hus och ungdomsgårdar.

Vi har sett kortare öppettider runtom i staden på biblioteken sedan 
de blågröna tog makten. Vi vill införa ett nattöppet bibliotek likt 
Botkyrkamodellen. På så vis kan studenter som bor i trångboddhet, 
ofta hemma hos sina föräldrar, få en egen studieplats med studiero. 
Vi vill även satsa på fast personal i områdets bibliotek, så som 
bredängsmodellen. Med fast personal känner barnen som besöker 
biblioteket sin bibliotekarie, och man etablerar en bra kontakt med 
en vuxen.
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Socialtjänst och äldreomsorg
Alla äldre ska känna sig trygga i att stöd i olika former finns att 
tillgå vid behov och att den enskildes önskemål ska vara 
utgångspunkten i att utforma stödet. Personalen inom hemtjänst och 
annan äldreomsorg ska ha goda arbetsvillkor och vid behov få 
nödvändig kompetensutveckling. Arbetstiden inom hemtjänsten ska 
förkortas med bibehållen lön. Detta skulle ge personalen bättre 
arbetsvillkor och brukarna skulle få en bättre service.

Ett säkert och tydligt bemötande av alla som söker stöd från 
socialtjänsten är en grundläggande förebyggande åtgärd inom 
socialt arbete. Arbetet med att följa upp handlingsplanen för 
socialsekreterarnas arbetsmiljö ska fortsätta.

Den som söker försörjningsstöd ska få ett värdigt bemötande. 
Moderaternas uttalande om hårdare krav på personer som lever på 
försörjningsstöd samt förslag om matkuponger istället för pengar är 
förnedrande och ovärdigt.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/608-1 Verksamhetsplan 2020 för Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd
 RK 2019/608-1.1 Bilaga 1 Verksamhetsplan 2020 för 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd
 RK 2019/608-1.19 Bilaga 8 Ansökan om medel för 

Aktivitetscenter
 RK 2019/608-1.20 Bilaga 7 Ansökan om medel för giftfri 

förskola
 RK 2019/608-1.21 Bilaga 6 Ansökan om medel för 

introduktionsförskola
 RK 2019/608-1.26 Bilaga 2 Plan för upphandling
 RK 2019/608-1.7 Bilaga 20 Ansökan om medel för 

kompetensutveckling Geriatrik
 RK 2019/608-1.8 Bilaga 19 Ansökan om medel för 

kompetensutveckling Nutrition
 RK 2019/608-1.9 Bilaga 18 Ansökan om medel för 

kompetensutveckling Palliativ vård
 RK 2019/608-1.10 Bilaga 17 Ansökan om medel för 

kompetensutveckling Demenskunskap bas
 RK 2019/608-1.11 Bilaga 16 Ansökan medel för 

trygghetsskapande åtgärder Utbyte av meddelandetavlor
 RK 2019/608-1.22 Bilaga 5 Kompetensförsörjningsplan
 RK 2019/608-1.23 Bilaga 4 Vasentlighets- och riskanalys 

samt internkontrollplan
 RK 2019/608-1.24 Bilaga 3 System för internkontroll 2020
 RK 2019/608-1.2 Bilaga 25 Resultatenheter 2020
 RK 2019/608-1.3 Bilaga 24 Omslutningsförändringar 2020
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 RK 2019/608-1.4 Bilaga 23 Nämndens internpriser 2020
 RK 2019/608-1.5 Bilaga 22 Ansökan om medel för 

kompetensutveckling Dokumentation
 RK 2019/608-1.6 Bilaga 21 Ansökan om medel för 

kompetensutveckling Demens fördjupning
 RK 2019/608-1.12 Bilaga 15 Ansökan medel för 

trygghetsskapande åtgärde Lagning av ytor trädgropar
 RK 2019/608-1.13 Bilaga 14 Ansökan medel för 

trygghetsskapande åtgärder Ljudlarm förskola
 RK 2019/608-1.14 Bilaga 13 Ansökan medel för 

trygghetsskapande åtgärder Hinderstorpsparken 
vattenlekplats

 RK 2019/608-1.15 Bilaga 12 Budgetjustering för 
förbättringsförslag Igelbäckens kulturreservat

 RK 2019/608-1.16 Bilaga 11 Ansökan klimatinvestering 
Byte av armaturer på två förskolor

 RK 2019/608-1.17 Bilaga 10 Ansökan klimatinvestering 
Anlägga växtbädd

 RK 2019/608-1.18 Bilaga 9 Ansökan om medel för Tryggt 
mottagande i hemmet
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§ 15
Är det kvinnorna som tidigare haft vårdnadsbidrag som 
nu söker sig till arbetsträning? 
Svar på skrivelse från Elvir Kazinic m.fl. (S)
RK 2019/516

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
I skrivelsen efterfrågar Elvir Kazinic m.fl. (S) en redogörelse av i 
vilken omfattning de kvinnor som är i arbetsträning tidigare har haft 
vårdnadsbidrag som försörjning.

Förvaltningen har ingen statistik över huruvida deltagare som 
arbetstränar vid Enheten för arbetsmarknadsinsatser tidigare har 
haft vårdnadsbidrag (den redogörelse som Kazinic m.fl. efterfrågar 
är därför inte möjlig). I tjänsteutlåtandet redogörs istället bland 
annat utvecklingen av utbetalda vårdnadsbidrag samt antalet 
deltagare som skrivs in respektive som deltar i den verksamhet som 
bedrivs vid Enheten för arbetsmarknadsinsatser.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/516-2 Är det kvinnorna som tidigare haft 

vårdnadsbidrag som nu söker sig till arbetsträning?
 RK 2019/516-1 Är det kvinnorna som tidigare haft 

vårdnadsbidrag som nu söker sig till arbetsträning?
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§ 16
Parkplan Rinkeby-Kista 2019 
2019/000077

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förslag till Parkplan Rinkeby-Kista 
2019.

Sammanfattning av ärendet 
Rinkeby-Kistas nu gällande parkplan antogs i stadsdelsnämnden 
2009. Parkplanen ska aktualiseras var 10 år, därför har 
förvaltningen tagit fram förslag till ny parkplan.

Parkplan Rinkeby-Kista är ett vägledande dokument som beskriver 
hur park – och naturområden inom stadsdelsområdet ska bevaras, 
vårdas och utvecklas. Parkplanen visar på en vision för möjlig 
utveckling av stadsdelsområdets parker och naturområden. Visionen 
kommer senare att prioriteras i förhållande till aktuell utveckling 
och årlig budget.

I februari 2018 har ett förslag till parkplan skickats ut på remiss till 
berörda förvaltningar inom staden och samråd med boende och 
besökare i stadsdelsområdet har genomförts i augusti 2019. 
Samtliga synpunkter har arbetats in i parkplanen där det bedömts 
möjligt.

Parkplanen består i två delar. Den första delen är en strategisk del 
som övergripande beskriver stadsdelsområdets grönstruktur och 
strategier för utveckling. I den andra delen finns en beskrivning, 
analys, mål och strategier för respektive park- och naturområde.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

För de boende i stadsdelen är träd och skog viktiga för trevnaden. 
När träd tas bort blir många besvikna. Vi vill därför framhålla att 
det är viktigt att gallringar i skogsområden görs med försiktighet så 
att områdets karaktär av skog bevaras.
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Handlingar i ärendet
 RK 2019/77-22 Parkplan Rinkeby-Kista 2019
 RK 2019/77-23 Bilaga 1: Parkplan Rinkeby-Kista 2019 Del 

1 - Strategier för utveckling av parker och naturområden
 RK 2019/77-24 Bilaga 2: Parkplan Rinkeby-Kista 2019 Del 

2 - Beskrivning park för park och naturområden
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§ 17
Revidering av riktlinjerna för föreningsbidrag 
RK 2019/609

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förslag till riktlinjer för 

föreningsbidrag.
2. Riktlinjerna ersätter riktlinjer fastställda den 12 december 

2017.

Sammanfattning av ärendet 
I ärendet föreslås nya riktlinjer för nämndens bidragsgivning till 
verksamhet som utförs av ideella föreningar.

Förvaltningen har genomfört en översyn av nuvarande riktlinjer och 
kommit fram till att riktlinjerna behöver samspela med budgetåret 
och nämndens årliga verksamhetsplan, bli tydligare och mer 
konkreta samt mer transparenta avseende handläggning, bedömning 
och beslut. I föreslagen version har prioriteringar för 
bidragsgivningen tagits bort. Istället ska prioriteringar och 
bidragsnivåer fastställas årsvis i stadsdelsnämndens 
verksamhetsplan och budget för kommande år.

I den nuvarande versionen av riktlinjerna är första oktober den dag 
då ansökningstiden för kommande års bidragsomgång startar. 
Eftersom datumet är före det att nämnden antagit budgeten för 
kommande verksamhetsår är bidragsgivningen inte samspelt med 
budgetåret. I det nya förslaget är datum för ansökningstid inte 
utskrivet. I praktiken kommer en bidragsomgång kunna ges i början 
av varje verksamhetsår.

De reviderade förslaget innehåller även nya avsnitt, förtydliganden 
av en del krav på sökande föreningar, deras verksamhet och 
ansökan. Den nya versionen har också fått en ny layout och en del 
språkliga förtydliganden.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
som Elvir Kazinic m.fl. (S) anslöt till, enligt följande:
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Föreningsbidraget är något Vänsterpartiet värnar om. Det är ett 
måste i ett område som Rinkeby-Kista med så många i 
civilsamhället som gör fantastiska saker för vårt område. När de 
blågröna har dragit ner så pass mycket på välfärden så blir 
civilsamhället än mer viktigt.

De nya riktlinjerna hänvisar beloppsnivåerna till respektive års 
verksamhetsplan. Vi är oroliga att beloppsnivåerna kommer att 
sjunka mer och mer med högern och Miljöpartiet vid makten, som 
inte tycks se föreningarnas positiva inverkan på områdets 
idrottsliga-, kulturella- och trygghetsskapande aktiviteter m.m.

Vänsterpartiet hade också velat se att verksamheter av och för tjejer 
skulle prioriteras i de nya riktlinjerna.

Problemet vi såg med de gamla riktlinjerna från 2017 var att de var 
otydliga och öppnade för tolkningar i väldigt stor grad. Detta är 
ingenting som vi kan se har förändrats med de nya riktlinjerna.
Med anledning av ovan ser vi med försiktighet på de nya 
riktlinjerna och vi hoppas att högern och Miljöpartiet kommer att 
prioritera föreningsbidraget i framtida budgetar.
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/609-1 Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag
 RK 2019/609-2 Bilaga - Reviderade riktlinjer för 

föreningsbidrag
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§ 18
Åtgärdsplan – Hantering av allmänna handlingar på 
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 
RK 2019/532

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens åtgärdsplan.

Sammanfattning av ärendet 
Den 5 september 2019 inspekterades Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltnings hantering av allmänna handlingar. 
Inspektionen visar på att hanteringen av allmänna handlingar är i 
stora delar mycket god. Inspektionen medförde förelägganden om 
att åtgärda brister i arkivlokalerna, genomföra 
informationsvärdering, verkställa gallring och uppdatera 
bevarandeförteckningen.

Förvaltningen föreslår en plan för att åtgärda bristerna.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/532-2 Åtgärdsplan - Hantering av allmänna 

handlingar på Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning
 RK 2019/532-1.3 Bilaga 1: Hantering av allmänna 

ahndlingar hos Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning - 
inspektionsrapport

 RK 2019/532-1.1 Bilaga 2: Bilaga till inspektionsrapport
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§ 19
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträdesdatum år 
2020 
RK 2019/610

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer sammanträdesdatum för år 2020 enligt 
förvaltningens förslag.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningens förslag till sammanträdesdatum för år 2020 har 
anpassats till stadsledningskontorets tidplan när det gäller 
nämndernas arbete med bokslut och verksamhetsberättelse, 
uppföljning av budget samt verksamhetsplan.
 
Datum Tid Plats Ärenden

2 januari 09.00 Järvasalen, 
Borgarfjords-
gatan 14
 

Val av social 
delegation
Val av pensionärsråd
Förordnande av och 
delegation till 
ledamöter i 
stadsdelsnämnden
 

13 februari 17.30 Medborgar-
kontoret och 
Folkets Husby
 

Verksamhets-
berättelse med 
bokslut 2019
 

26 mars 17.30 Medborgar-
kontoret och 
Folkets Husby

 
 
 
 
 
 

23 april 17.30 Rinkebyskolan Underlag till budget 
2021 med inriktning 
för 2022 och 2023
 

28 maj 17.30 Medborgar-
kontoret och 
Folkets Husby

Tertialrapport 1
 
 
 

16 juni
(tisdag)

17.30 Medborgar-
kontoret och 
Folkets Husby
 

 
 
 

Sida 33 (49)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 11/2019

2019-12-19

27 augusti 17.30 Rinkebyskolan  
 

24 september 17.30 Medborgar-
kontoret och 
Folkets Husby
 

Tertialrapport 2
 

29 oktober 17.30 Medborgar-
kontoret och 
Folkets Husby
 

 
 

26 november 17.30 Rinkebyskolan  
 

17 december 17.30 Medborgar-
kontoret och 
Folkets Husby

Verksamhetsplan 
2021

          

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/610-1 Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds 

sammanträdesdatum år 2020
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§ 20
Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/577

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
I stadens budget för 2019 anges att nu gällande säkerhetsprogram 
ska revideras. Förslaget till nytt säkerhetsprogram Stockholms stads 
säkerhetsprogram 2020-2023 anger att stadens samlade 
säkerhetsarbete ska leda mot kommunfullmäktiges övergripande 
mål om en trygg, säker och välskött stad att bo och vistas i. 
Sammanfattningsvis handlar programmet om att stadens förmåga att 
förutse, förebygga och motstå oönskade händelser ska vara stark 
och vid en oönskad händelse ska staden vidta rätt åtgärder för att 
minimera konsekvenserna och säkerställa en snar återgång till 
ordinarie verksamhet. I säkerhetsprogrammet görs en uppdelning av 
säkerhetsarbetet i fem sammanlänkade fokusområden.

Förvaltningen är positiv till det reviderade säkerhetsprogrammet 
samt de fem fokusområdena. Under fokusområde ”krisberedskap” 
anser förvaltningen att det är av vikt att man vid upphandlingar tar 
höjd för att det kan inträffa kriser som påverkar upphandlad 
verksamhet. För att nå framgång i fokusområdet ”förebygga 
otillåten påverkan och hot och våld mot anställda” vill förvaltningen 
framhålla att de lokala samverkansöverenskommelserna med 
lokalpolisen med fördel används. Förvaltningen kommer under 
2020 att göra en särskild satsning inom detta fokusområde.

Förvaltningen har i övrigt inget att invända gällande revideringen av 
programmet.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/577-2 Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-

2023
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 RK 2019/577-1.2 Bilaga: Stockholms stads 
säkerhetsprogram 2020-2023
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§ 21
Motion om stärkande av stadens arbete mot oseriösa 
värdar 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/475

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Motionären Clara Lindblom (V) föreslår att Stockholms stad bör 
agera mot oseriösa fastighetsvärdar. Bland annat föreslås att berörda 
nämnder ska ta fram ett stadsövergripande register över 
tillsynsärenden av fastigheter, revidera markanvisningspolicyn för 
att förhindra oseriösa fastighetsägare/förvaltare samt att staden bör 
uppvakta regeringen om att återinföra förvärvslagen.

Stadsdelsnämnden har inte rådighet över varken markanvisningar 
eller tillsyn utan det är främst frågor som berör 
exploateringsnämnden samt miljö- och hälsoskyddsnämnden. 
Förvaltningen ser inte att det finns behov av ett register med alla 
tillsynsärenden samlade utan förlitar sig på att den befintliga 
tillsynsprocessen fungerar. Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning har i 
övrigt inga synpunkter på motionen.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Ledamoten Niklas Thorén (V) lämnade ett eget förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Deltar inte i beslutet
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde 
att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet.

Reservation
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens 
beslut till förmån för eget förslag enligt följande:

Vi föreslår följande:
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- Att föreslå kommunfullmäktige att tillstyrka motionen
- Att därutöver anföra följande

Det är tråkigt att förvaltningen inte ser behovet av ett register med 
alla tillsynsärenden samlade. I vårt område är problemet med 
oseriösa värdar stort. Ett sådant register som föreslås i motionen 
skulle förenkla markanvisningsprocessen. Det skulle också göra det 
tydligt att staden inte accepterar att slumvärdar tjänar stora pengar 
på att tillhandahålla undermåliga bostäder, som saknar den säkerhet 
och kvalitet hyresgäster bör ha rätt till, till ett högt pris.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/475-2 (Godkänd - R 1) Motion om stärkande av 

stadens arbete mot oseriösa värdar
 RK 2019/475-1.1 Motion om stärkande av stadens arbete 

mot oseriösa värdar
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§ 22
Alkoholservering för Mama Africa Restaurang & Bar 
Svar på remiss från Socialförvaltningens tillståndsenhet
RK 2019/617

Beslut 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan från New Mama Africa R & 
B AB om serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra 
jästa alkoholdrycker i enlighet med vad som redovisas i ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Mama Africa R & B AB ansöker om tillstånd för stadigvarande 
alkoholservering för allmänheten i restaurang ” Mama Africa 
Restaurang & Bar”, fredag till lördag kl. 11.00–03.00 och till 
allmänheten i uteserveringen, fredag till lördag, kl. 11.00–03.00.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/617-2 Alkoholservering för Mama Africa 

Restaurang & Bar
 RK 2019/617-1 Remiss i ärendet rörande alkoholservering 

Mama Africa Restaurang & Bar, Danmarksgatan 19
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§ 23
Uppföljning av ljudlarm på Solbackens förskola i Husby 
Redovisning av insats
RK 2019/603

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger redovisningen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Vissa förskolor i Rinkeby-Kista är utsatta för skadegörelse kvälls- 
och nattetid. Stadsdelsnämnden sökte medel 2019 ur Stockholms 
stads trygghetsfond för att på prov sätta upp ljudlarm som verkar 
störande för ungdomar. Larmen installerades på en förskola i Husby 
i maj 2019. Uppföljning har skett via samtal med förskolans rektor 
via uppgifter från SISAB som bär alla yttre skadegörelsekostnader.

Utifrån att uppföljningen visar att skadegörelsen minskat efter att 
ljudlarmen installerats, avser förvaltningen att permanenta projektet. 
Vidare kommer förvaltningen att söka trygghetsmedel för att 
installera ljudlarm vid fler utsatta förskolor.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/603-1 Uppföljning av ljudlarm på Solbackens 

förskola i Husby
 RK 2019/603-2 Uppföljning av Ljudlarm på Solbackens 

förskola i Husby
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§ 24
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
1. Skrivelse 1 "Hur ser parkeringsmöjligheterna på gator i 

Rinkeby ut?" från Elvir Kazinic m.fl. (S) överlämnas till 
förvaltningen för beredning.

2. Skrivesle 2 "Personalutveckling under 2019 i 
förvaltningen" från Elvir Kazinic m.fl. (S) överlämnas till 
förvaltningen för beredning.

Inkomna skrivelser
Skrivelse 1 – "Hur ser parkeringsmöjligheterna på gator i Rinkeby 
ut?" från Elvir Kazinic m.fl. (S)

Skrivelse 2 – "Personalutveckling under 2019 i förvaltningen" från 
Elvir Kazinic m.fl. (S)
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§ 25
Postlista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av postlistan från och med 4 november 2019 till och med 
3 december 2019.
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§ 26
Uppdragslista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 19 
december 2019.
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§ 27
Konferenser och utbildningar 
Inga inkomna inbjudningar fanns att anmäla.
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§ 28
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 
RK 2019/235

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 
13 november 2019.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/235-15 Protokoll 2019-11-13 Pensionärsrådet
 RK 2019/235-16 Bilaga 2019-11-13
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§ 29
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde 
RK 2019/188

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 
14 november 2019. 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/188-15 Protokoll funktionshinderråd 2019-11-14
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§ 30
Anmälan av delegationsbeslut 
Det förelåg inga delegationsbeslut att anmäla.
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§ 31
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m. 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen.
 

1. Projektrapport från revisorerna – Systematiskt 
kvalitetsarbete inom socialtjänsten
2019-12-02, handlingsnummer: RK 194055
 

2. Beslut från kommunstyrelsen – Miljöbilsdefinition för 
Stockholms stad
2019-12-01, diarienummer: RK 2019/208
 

3. Beslut från kommunstyrelsen – Uppföljning av budget – 
Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 31 augusti
2019-12-11, diarienummer: RK 2019/452
 

4. Beslut från kommunstyrelsen – Övergång till digital 
huvudakt inom socialtjänsten, överförmyndarverksamhet 
och kommunal hälso- och sjukvård
2019-12-11, diarienummer: RK 2019/407
 

5. Beslut från kommunstyrelsen – Lokal- och 
hyresgästanpassning av LSS boende, stödboende, 
servicehus, m.m. på Kista torg 3 och 5 - Inriktningsbeslut
2019-12-05, diarienummer: RK 2019/469
 

6. Medborgarundersökning 2019 – Staden totalt
Medborgarundersökning 2019 – Rinkeby-Kista
2019-11-19, diarienummer: RK 2019/611
 

7. Förvaltningsgrupp
Protokoll 2019-12-12
 

8. Förhandling MBL § 11 angående verksamhetsplan med 
budget 2020
Protokoll 2019-11-27
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§ 32
Borttagen på grund av sekretess 
Anmälan av beslut som har delegerats enligt 6 kap. 39 § KL
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